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Egyszerűsített jegyzőkönyv 
 

Készült: Biatorbágy Város Képviselő-testület Oktatási Bizottságának 2013. február 4-én 1500 

órakor megtartott rendkívüli üléséről. 

 

Jelen voltak: 

Fekete Péter - Oktatási Bizottság elnöke 

Varga László - Oktatási Bizottság tagja  

Koleszár Kázmér - Oktatási Bizottság tagja 

Tóthné Gyarmati Magdolna – Oktatási Bizottság tagja 

Dr. Révész Zoltán – aljegyző 

Marx Árpád – Biatorbágyi Általános Iskola igazgatója 

Rack Ferencné – BNNÖ elnöke, a Ritsmann P. Német Nemzetiségi Ált. Isk. igazgatója 

Györgyné Bartos Mária - Benedek Elek Óvoda 

Hingyiné Molnár Ildikó - Benedek Elek Óvoda 

Kulcsár Jánosné - Familiar Foods Kft. 

Kulcsár Róbert - Familiar Foods Kft. 

Ihászné Pálfi Katalin - köznevelési referens, jegyzőkönyvvezető 

 

Fekete Péter: Megállapította, hogy az oktatási bizottság öt fővel határozatképes. Ismertette 

az ülés napirendjét. A bizottság egyhangú szavazással (öt fő volt jelen a szavazásnál) 

elfogadta az ülés napirendjét. 

Napirend: 

A közétkeztetés helyzete Biatorbágyon 

 

1)  A közétkeztetés helyzete Biatorbágyon 

Fekete Péter: Tájékoztatta a bizottságot, hogy mindenképpen szükségesnek tartotta, hogy 

a szolgáltatást nyújtó Familiar Foods Kft. képviselői is jelen legyenek az ülésen. Röviden 

összefoglalta a közétkeztetéssel kapcsolatban 2012. szeptember óta összegyűlt 

információkat. Véleménye szerint a szolgáltatás akkor jó, ha az étel egészséges, a 
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mennyisége elegendő és a gyerekek szívesen fogyasztják. Ennek a három követelménynek 

együtt kellene megvalósulnia. Biatorbágy Város Önkormányzata a közbeszerzési 

pályázatban az ÁNTSZ által kiadott ajánlásnak való megfelelést kötötte ki. Kérdés, hogy 

mások is az ajánlást tekintik szolgáltatási alapnak? 

Kulcsár Jánosné: A várossal kötött szerződés szerint három éven keresztül azonos 

pénzügyi feltételek mellett kell szolgáltatniuk. Az ÁNTSZ ajánlás nem konkrét mennyiséget, 

hanem intervallumot tartalmaz. Minden partnerükkel egyedi megállapodást kötnek mind a 

mennyiséget, mind az árakat illetően. Az étel minősége elleni panaszok fakadhatnak 

ízlésbeli, szokásbeli különbségekből. A szülőket is be kellene vonni a reális helyzetkép 

kialakításába. 

Dr. Révész Zoltán: 2012. év végén volt egy ÁNTSZ vizsgálat, amely megfogalmazott 

néhány kifogást. Az iránt érdeklődött, hogy sikerült-e valamennyit teljesíteni. 

Kulcsár Róbert: Véleménye szerint, ha teljesítenék az ÁNTSZ minden észrevételét, még 

nagyobb lenne a felzúdulás, mert akkor tízóraira vagy uzsonnára csak gyümölcsöt vagy 

zöldséget adhatnának. Gond, hogy a családok a tízórait és az uzsonnát főétkezésnek 

tekintik. 

Tóthné Gyarmati Magdolna: Összehasonlította több település étkezési térítési díjait, és 

megállapította, hogy Biatorbágyon az átlagos díj kétharmadába kerül pl. egy adag ebéd. 

Tanulmányozta a Mintamenza programot, és úgy látja, hogy érdemes foglalkozni vele. 

Fekete Péter: A közbeszerzési eljárás alapján kötött szerződést utólag nem lehet 

módosítani, pedig már látható, hogy az árlejtéses liciten kialakult alacsony ár miatt nem tud 

a szolgáltató változtatni a mennyiségen és a minőségen. 

Rack Ferencné: Mivel a közétkeztetés ennyire a figyelem központjában van, sokkal 

gyakrabban ellenőrzi az ebédeltetést, mint korábban. Azt tapasztalja, hogy nagy gond van a 

gyerekek étkezési kultúrájával. Előfordult, hogy a rántott csirkecombot meg sem kóstolták, 

úgy kerület a moslékba a rizibizivel együtt. Ugyanakkor még mindig nem elég a kenyér, nem 

tudnak repetát adni a gyerekeknek. 

Molnárné Czeglédi Cecília: Az iránt érdeklődött, hogy a lisztérzékeny gyerekek miért nem 

kaphatnak tízórait és uzsonnát, miért csak ebédet szállít a szolgáltató, holott 

szeptemberben egy ideig mindhárom étkezést biztosította. 

Kulcsár Jánosné: Átnyújtotta a dietetikus munkatársuk névjegykártyáját, és kérte, hogy 

diétás étkezés igénylése esetén mindeneképpen juttassák el hozzá az orvosi 

szakvéleményt, mert csak az abban foglaltak ismeretében tudnak felelősséget vállalni a 

diétás előírások betartásáért. Rack Ferencnének az adagolással kapcsolatos felvetésére 

elmondta, hogy a konyhai dolgozókon is múlik, hogy megfelelően porciózzák ki az 

adagokat, így a kenyeret is. A Familiar Foods Kft. csatlakozása a Mintamenza programhoz 

folyamatban avn. 

Marx Árpád: Ő is gyakrabban foglalkozik az étkeztetéssel, mint korábban tette. Elsősorban 

a konyhai dolgozók beszámolóira alapozza azt a véleményét, hogy Bián az étel mennyisége 

megfelelő, lehet repetázni a főételből is, a kenyérből is. Nem fordult olyan eset elő, hogy egy 

gyerek kért, de nem kapott még egy adagot. Vaj is kerül a kenyérre. Jó kiegészítő az 

Iskolatej program és az alsó tagozaton a gyümölcsprogram. Ugyanakkor nyomatékosan 
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jelzi, hogy a forralt tejet, ha nincs kávéval vagy kakaóval ízesítve, a gyerekek nem isszák 

meg. Kéri ennek a problémának a kezelését. 

Kulcsár Jánosné: Megpróbálják kiváltani a forralt tejet, de kicsi a mozgásterük ebben is az 

ÁNTSZ elvárásai miatt. 

Fekete Péter: Az alábbiakban foglalta össze az elhangzottakat: 

 A Familiar Foods Kft. étlapja bővebb, változatosabb a biatorbágyi választéknál 

 Rakott ételek étlepra történő felvételének feltétele a GM 2/1 szabványnak megfelelő 

ipari sütők beállítása  a konyhákon 

 Más partnerek az ÁNTSZ ajánlásnál magasabb normákat kérnek általában 

 Nagyobb összegből nagyobb a szolgáltató mozgástere 

 A térítési díj a közeli települések összehasonlításában kb. 30 %-kal alacsonyabb a 

szokásosnál 

 A tízórai és az uzsonna nem főétel, pedig a gyerekek annak tekintik 

 Korcsoportonként különböző normákat kellene megállapítani (óvodás, alsó 

tagozatos, felső tagozatos gyerekeknek) 

Fentiek alapján véleménye szerint új közbeszerzést kellene kiírni. Megköszönte a meghívott 

vendégeknek a részvételt. Kulcsár Jánosné és Kulcsár Róbert távozott az ülésről. 

Fekete Péter: Az új közbeszerzési eljáráshoz az alábbi javaslatokat fogalmazta meg: 

1. az árlejtéses licit egy ilyen jellegű közbeszerzésnél, ahol a minőség, ízletesség nem 

meghatározható, nem alkalmas módszer 

2. a rövid, három hónapos, indoklás nélküli felmondási határidő jó 

3. ne csak az ÁNTSZ ajánlásra alapozzuk a feltételeket, hanem az önkormányzat 

vonjon be dietetikust  

4. teremtsük meg a szolgáltató anyagi érdekeltségét azáltal, hogy a bizonyos mértéket 

meghaladó, moslékba kerülő ételek után kössünk ki visszafizetési kötelezettséget 

5. a szolgáltató szervezzen tájékoztató, felvilágosító programokat az egészséges 

táplálkozásról 

Ezen kívül szükségesnek tartja a melegítő konyhák felszereltségének felmérését és 

bővítését a megfelelő ipari sütőkkel. 

Fekete Péter: Három javaslatot terjesztett a bizottság elé: 

I. A képviselő-testület kérje fel a hivatalt, hogy az alábbi szempontok figyelembe 

vételével készítsen elő egy új közbeszerzési eljárást: 

 

1. az árlejtéses licit egy ilyen jellegű közbeszerzésnél, ahol a minőség, ízletesség nem 

meghatározható, nem alkalmas módszer 

2. a rövid, három hónapos, indoklás nélküli felmondási határidő jó 
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3. ne csak az ÁNTSZ ajánlásra alapozzuk a feltételeket, hanem az önkormányzat 

vonjon be dietetikust  

4. teremtsük meg a szolgáltató anyagi érdekeltségét azáltal, hogy a bizonyos mértéket 

meghaladó, moslékba kerülő ételek után kössünk ki visszafizetési kötelezettséget 

5. a szolgáltató szervezzen tájékoztató, felvilágosító programokat az egészséges 

táplálkozásról 

A bizottság a javaslatot 4 igen szavazattal egy tartózkodás mellett (öt fő bizottsági tag volt 

jelen a szavazásnál) a képviselő-testületnek elfogadásra javasolta. 

 

II. A hivatal készítsen felmérést a melegítő konyhák felszereltségéről és a szükséges 

fejlesztésekről, eszközbeszerzésekről. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

képviselő-testületnek elfogadásra javasolta. 

 

III. A hivatal készítsen előterjesztést a Mintamenza Programhoz való csatlakozásról. 

A bizottság a javaslatot 5 igen szavazattal (öt fő bizottsági tag volt jelen a szavazásnál) a 

képviselő-testületnek elfogadásra javasolta. 

 

Fekete Péter az ülést 17:15-kor bezárta. 

 

Biatorbágy, 2013. február 6. 

  

 

 

 

 

 

  Varga László     Fekete Péter 

  bizottsági tag     bizottság elnöke   

 

 


